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JAARVERSLAG REKENKAMERCOMMISSIE  

GEMEENTE HAAKSBERGEN 2019 

 
And the mercy seat is smoking 
And I think my head is melt ing 
And in a way I 'm helping 
To be done with al l  this twisted of the truth 
A l ie for a l ie 
And a truth for a truth 
And anyway, I  saw no proof 
And not a motive why 1  
 

 
Inleiding.  

2019 was voor de Rekenkamercommissie Haaksbergen het jaar waarin uite indeli jk  het 

rapport “Het Centrum Centraal  I I :  This is  not  a love song” kon worden gepresenteerd. 

Het rapport heeft  in de pers veel stof doen opwaaien, doch t i jdens de raadsbehandeling 

was men opmerkeli jk  eensgezind:  een streep onder het verleden, en de bl ik  gericht op de 

toekomst. 

 

Samenstel l ing en functioneren.  

De Rekenkamercommissie funct ioneert onafhankeli jk  van raad en col lege en bestond in 

2019 uit  drie leden die geen directe binding hebben met de gemeente Haaksbergen. Drs .  

El len Odenthal  is  voorzitter,  de leden zi jn drs.  Edo van Bree en drs .  Michel L igtenbarg.  

Op 10 apr i l  2019 is  Michel L igtenbarg geïnstal leerd als  nieuw l id van de 

Rekenkamercommissie  als  opvolger van Marcel Hessel ink. Edo van Bree is  per ult imo 

2019 gestopt als  l id van de rekenkamercommissie,  wegens het bereiken van het maximaal 

aantal  termijnen.   

In januari  2020 wordt de heer Arnold Titsing als  nieuw l id van de rekenkamer voor 

benoeming door de raad voorgedragen. Daarmee is  naar verwacht ing de economische 

expertise in de rekenkamer weer geborgd. Edo van Bree zal  nog minimaal een jaar als  

adviseur aanbli jven, zodat hi j  z i jn lopende onderzoeken kan afmaken en een goede 

overdracht van de werkzaamheden kan plaatsvinden.  

Dit  betekent wel dat er op termijn minder pakkende ondert itels  bi j  

rekenkameronderzoeken en jaarvers lagen verwacht mogen worden.  

De rekenkamercommissie is  in 2019 9 keer in  vergadering bi jeen geweest.  

 

Onderzoeksprogramma en productie 2019:  

Het vervolgonderzoek naar de stand van zaken rondom “Het Gat in  de Markt met als  

t itel:  “Het Centrum Centraal  I I :  This is  not a love song” is  door de raad besproken en op 

10 apri l  2019 vastgesteld.  

Door een aantal  raadsfracties  werd t i jdens de raadsbehandeling gevraagd om meer 

duidel i jkheid te geven over de bronnen van specif ieke citaten in het rapport die 

betrekking hadden op personen. De rekenkamercommissie heeft  na grondig onderl ing 

overleg schrifte l i jk  geantwoord daar om meerdere redenen geen heil  in te zien. Een 

argument was dat de bl ik  van de raad nu gericht moet z i jn op de toekomst van 

Haaksbergen. Een onderzoek in te stel len naar zaken die z ich in het verleden hebben 

afgespeeld zou daarbi j  averechts werken en het nog pri l le proces van verbetering van de 

verhoudingen binnen de raad en tussen raad en col lege te kunnen verstoren.  

 

 

 

                                                           
1 The Merc y Seat ,  N ick  Cave and the Bad Seeds ,  The Murder  Ba l lads  
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Programmering voor 2020: 

-  Edo van Bree doet onderzoek naar de gang van zaken rondom het Kulturhus. De 

belangr i jkste onderzoeksvraag is:  wat heeft  ertoe geleid dat het Kulturhus 

Haaksbergen momenteel in haar voortbestaan wordt bedreigd en zi jn de recent 

voorgestelde maatregelen voldoende om het voortbestaan van het Kulturhus te 

garanderen? 

-  Het nieuwe rekenkamerlid Michel L igtenbarg onderzoekt of in de samenwerking 

tussen de gemeenten Haaksbergen, Borne en Hengelo in de vorm van een 

gezamenli jke sociale dienst met Borne en Hengelo ook de vooraf gestelde doelen 

ten aanzien van deze samenwerking worden behaald.  

-  Ellen Odenthal  evalueert de resultaten van een aantal  voorgaande 

rekenkameronderzoeken, met name ook die onderzoeken die tot veranderingen 

binnen de gemeenteli jke organisatie zouden hebben moeten gele id:  in hoeverre 

zi jn de aanbevelingen uit  onderzoeken zoals “Geluk en wi jsheid” (over de 

juridische control  binnen de gemeente) en “Ritmestoornissen in de Haaksbergse 

gemeenteli jke organisatie?” uitgevoerd en wat zi jn daarvan de resultaten. 

Daarmee verwacht de rekenkamer ook tegemoet te komen aan een verzoek vanuit  

de raad over het hetzelfde onderwerp.  

-  Het onderzoek naar het handhavingsbeleid van de gemeente dat in 2018 

Haaksbergen ter wi l le van het tweede Marktplanonderzoek ‘on hold’  werd gezet ,  

kan pas weer opgepakt worden wanneer de thans lopende onderzoeken 

(grotendeels)  zi jn afgerond, wanneer dit  onderzoek dan nog relevant bl i jkt .   

 
Suggesties voor nieuwe onderzoeksonderwerpen van raadsleden en inwoners van 

Haaksbergen z i jn,  als  alt i jd,  zeer welkom. 

 

Samenwerking met col lege,  raad en ambtenaren.   

De samenwerking met col lege,  raad en ambteli jke organisatie ver loopt goed. Gevraagde 

informatie wordt steeds t i jdig en vol ledig aangeleverd.  Respondenten zi jn alt i jd bereid 

om ti jd vri j  te maken om de vragen van de Rekenkamercommissie  te beantwoorden. 

Afspraken kunnen alt i jd worden gemaakt en worden ook nagekomen, ondanks het fe it  

dat de werkdruk voor veel ambtenaren en bestuurders al  lange t i jd erg hoog is  en de 

rekenkamer geregeld op dezelfde personen een beroep moet doen.   

De vergaderingen van de Rekenkamercommissie v inden in het algemeen op 

vri jdagochtenden plaats.  Momenteel maakt de rekenkamercommissie daarbij  in de 

meeste gevallen haar eigen notulen om het secretariaat niet nog meer te belasten. Waar 

nodig bl i jkt  de commissie echter alt i jd een beroep te kunnen doen op gri ff ier Gerr it  

Raaben en op Ansjel ien Aarnink en Angélique Karnebeck van het secretariaat.  De 

rekenkamercommissie  is  hen daarvoor veel dank verschuldigd.  

 

Budget.  

De Rekenkamercommissie is  in 2019 ruim binnen het toegemeten budget gebleven. Ook 

in 2020 is  de verwacht ing dat het toegekende budget toereikend zal  z i jn.  

 

 
Samenwerking binnen Twente.  

Sinds enige t i jd bestaat er een informeel samenwerkingsverband tussen meerdere 

rekenkamercommissies in Twente. B i j  hun overleggen is  ook van t i jd tot t i jd een 

vertegenwoordiging van Haaksbergen aanwezig.  De rekenkamercommissie van 

Haaksbergen wordt daarnaast met enige regelmaat benaderd om deel te nemen aan 

regionaal getinte onderzoeken. Deelname daaraan wordt overwogen als de 

onderzoeksopzet van dergeli jke onderzoeken aan redeli jkerwijs  te  stel len kwalite itseisen 

voldoet èn als  de resultaten van het onderzoek voldoende meerwaarde voor Haaksbergen 

kunnen hebben.  
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Een nauwe samenwerking of een fusie met een andere rekenkamercommissie wordt op 

dit  moment niet overwogen. Pogingen daartoe zi jn in het verleden met name gestrand op 

verschi l lende opvattingen ten aanzien van onafhankeli jkheid en doelstel l ingen.   

 

Tenslotte:   

De rekenkamercommissie doet onderzoek naar de legit imiteit ,  de effectiv ite it  en de 

eff ic iency van het gemeenteli jk  bele id,  ter ondersteuning van de besluitvorming van de 

gemeenteraad. De rekenkamercommissie hoopt ook in 2020 weer signif icant  te kunnen 

bijdragen.  

 

 

De Rekenkamercommissie Haaksbergen, januari  2020 

 

El len Odenthal ,  voorzitter 

Edo van Bree 

Michel L igtenbarg  

 


